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                    AKADEMICKÝ SENÁT 

 

ZÁPIS č. 118 

ze zasedání konaného dne 2. prosince 2010 

Přítomni:  

doc. PhDr. Vít Hloušek, Ph.D., Martina Hromádková, PhDr. Roman Chytilek, Ph.D., Mgr. Michal 

Pink, Ph.D., Bc. Jan Martinek, Bc. Jiří Šimon, PhDr. Iva Šmídová, Ph. D., PhDr. Michal Vašečka, 

Ph.D., Mgr. et Mgr. Petra Vejvodová 

 

Omluveni:   

Bc. Alexandr Průša, PhDr. Josef Smolík, Ph. D. 

 

Hosté: 

 prof. PhDr. Ladislav Rabušic, CSc., doc. PhDr. Břetislav Dančák, Ph.D.,  prof. PhDr. Petr 

Macek, CSc. 

 

Program jednání: 

   1)      Vystoupení děkana fakulty a proděkana pro vědu a výzkum 

 2)      Opatření o oborech studovaných v anglickém jazyce (proděkan Dančák) 

 3)      Volba předsednictva senátu 

 4)      Různé 

 

Průběh jednání: 

Doc. Hloušek zahájil zasedání hlasováním o programu schůze (9 pro, 0 proti, 0 zdržel se). 

1) Děkan Rabušic představil budoucí podoby vědy a výzkumu na FSS. Upozornil na 

skutečnost, že v současné době neexistují informace o budoucí podobě podpory ze strany 

MŠMT.  
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Proděkan Macek následně představil Oborovou a fakultní strategii ve vědě a výzkumu na 

FSS. Představil stav stávajících finančních zdrojů na vědu a výzkum, které v současné chvíli 

představují objem 37% z celkového rozpočtu fakulty. Byla zmíněna skutečnost, že rok 2011 

bude představovat poslední stabilní rok. Zároveň budou v roce 2011 končit všechny tři 

stávající dlouhodobé výzkumné záměry, které však bude nutné v roce 2011 dofinancovat 

z vlastních zdrojů.  

Proděkan Macek představil reálné předpoklady pro rok 2011. Specifický výzkum se bude 

realizovat v menším objemu než v r. 2010 (objem v loňském roce cca 7. mil – pro příští rok 6-

7 mil.) Předběžně schváleno 13 projektů od GAČR – hlavně obory: psychologie, sociologie, 

politologické obory. GAČR do budoucna a) důležité dílčí zdroje financování vědy b) zárodky či 

základní stavební kameny velkých dlouhodobých orientací a projektů.  

Ve výhledu na období let 2012 – 2016 je hlavním cílem podržet a dále rozvíjet výzkum na 

fakultě. Byla zdůrazněna nutnost podpory dlouhodobých projektů – v efektivní a produktivní 

podobě, přijmout strategii střednědobého financování „páteřního“ výzkumu jednotlivých 

oborů. Dále je nutné podporovat grantové projekty (8 RP Evropské komise, GAČR a další) a 

přímé zapojení studentů do výzkumných aktivit. Bylo poukázáno na to, že máme dobré 

podmínky pro toto zapojení – snaha udržet jejich úroveň.   

Pan děkan okomentoval výhled na rok 2011. Proběhlo bližší seznámení s náklady 

výzkumných institutů. Existují obavy, aby nedošlo k propouštění pracovníků, kteří v současné 

chvíli působí v rámci dlouhodobých výzkumných záměrů. Částečně se daří získávat grantové 

projekty, které těmto zaměstnancům pokryjí část úvazků. Vedoucí kateder budou osloveni, 

zda budou chtít zřídit svůj výzkumný institut. Následně by mělo probíhat obsazování postů 

v těchto institutech. Výhodou nových institutů bude větší volnost v jejich činnosti. Budoucí 

podoba těchto institutů se bude odvíjet od množství peněz, které se na ně podaří získat.  

 

Dr. Šmídová požádala o upřesnění, jaký budou mít vliv na podobu výzkumných institutů, zda 

bude jejich podoba vycházet z oborů, či kateder?  

Děkan zdůraznil, že bude záležet na tom, kolik obor vyprodukuje peněz v rámci výzkumné 

činnosti – každý obor může mít vlastní výzkumný institut, pokud si na něj bude schopen 

vydělat. Efektivita bude důležitým kritériem. 
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Doc. Hloušek upozornil na skutečnost, že lze jen velmi obtížně uvažovat o rozvoji vědy 

v dlouhodobém období, neboť nevíme, jaké budou podmínky v budoucnu. V současné době 

neznáme ani podmínky pro krátkodobý výhled. Výzkumné instituce mohou přinést 

efektivnější fungování. Problém může spočívat v tom, že pracovní úvazky musí být na dobu 

neurčitou. Bude nutné velmi pozorně vybírat. 

 

2) Druhým bodem programu bylo projednání Opatření o oborech studovaných v anglickém 

jazyce. Doc. Dančák stručně představil jmenovaný dokument a poukázal na nezbytnost 

tohoto opatření pro další fungování tohoto typu studia na FSS. Děkan Rabušic poukázal na 

dvě skutečnosti – za prvé, že celý směr vyučovat zahraniční studenty v anglickém jazyce je 

v souladu s dlouhodobým záměrem FSS a za druhé, že tato činnost může do budoucna 

představovat zajímavý zdroj finančních příjmů fakulty. Doc. Hloušek poukázal na skutečnost, 

že norma pouze popisuje stávající stav, který tak díky ní bude i zakotven v předpisech.  

Hlasování: 9 pro, 0 proti, 0 zdržel se.    

 

3.) Doc. Hloušek zahájil volbu nového předsednictva akademického senátu. Nejprve se 

přistoupilo k volbě předsedy akademického senátu. Dr. Chytilek navrhl doc. Hlouška, který 

nominaci přijal. Za skrutátora pro tuto volbu i další v rámci volby nového předsednictva byl 

zvolen Dr. Pink (8 pro, 0 proti, 1 zdržel se). Volba byla zahájena. Dr. Hloušek získal 9 hlasů a 

byl opětovně zvolen do funkce předsedy akademického senátu FSS MU.  

 

Doc. Hloušek navrhl dále přikročit k volbě místopředsedy akademického senátu za komoru 

akademických pracovníků a následně na tento post nominoval Dr. Šmídovou, která nominaci 

přijala. Dr. Šmídová získala 4 platné hlasy (1 hlas byl neplatný) a byla zvolena 

místopředsedkyní akademického senátu FSS MU za komoru akademických pracovníků.  

 

Poslední volbou byla volba místopředsedy za komoru studentů. Bc. Šimon nominoval Bc. 

Hromádkovou, která nominaci přijala a zároveň nominovala Mgr. Vejvodovou, která také 

přijala svou nominaci. V následné volbě získala Bc. Hromádková 3 hlasy a Mgr. Vejvodová 1 

hlas. Bc. Hromádková se stala novým místopředsedou akademického senátu FSS MU za 

komoru studentů.  
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4.) V rámci bodu různé nejprve proběhla debata o podobě zápisů ze zasedání akademického 

senátu a možnost jeho případného schvalování na následném zasedání senátu. Po krátké 

rozpravě se dospělo ke shodě ponechat stávající formu zápisů i postup jeho schvalování. 

 

Na konci zasedání doc. Hloušek informoval senátory, že na příštím zasedání by měl být 

projednán časový harmonogram k nadcházející volbě děkana.    

 

Datum dalšího zasedání bylo stanoveno na čtvrtek 3. února 2010 od 14:00. 

 

Usnesení: 

 

2010-12-02/1 

Akademický senát Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity schvaluje Opatření 

děkana o realizaci studijních programů akreditovaných v cizím jazyce. 

 

2010-12-02/2 

Akademický senát Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity zvolil Víta Hlouška 

předsedou AS FSS MU. 

 

2010-12-02/3 

Akademický senát Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity zvolil Ivu Šmídovou 

místopředsedkyní AS FSS MU. 

 

2010-12-02/4 

Akademický senát Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity zvolil Martinu 

Hromádkovou místopředsedkyní AS FSS MU.  

 

 

 

.......................................................                          ....................................................... 
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doc. PhDr. Vít Hloušek, Ph.D.                                               PhDr. Iva Šmídová, Ph.D. 

předseda senátu                                                                   místopředsedkyně senátu 

 

 

 

zapsala: Jiří Šimon 


